Gaelscoil na Camóige

Nuachtlitir, 19 Aibreán 2021

Filleadh ar Scoil/ Return to School Forms	Tá sé riachtanach go líonfar foirm Filleadh ar Scoil, i ndiaidh gach asláithreacht. Is féidir foirmeacha a líonadh tríd Aladdin. It is necessary, that parents submit the Return to School form, via Aladdin, after every absence. This form must be submitted before your child's return to school.
Cruinniú Tuistí Naíonán Beag/ Parents Information Meeting- Junior Infants 2021/2022	Meabhrúchán: Beidh Cruinniú do thuismitheoirí na Naíonán Beag a bheidh ag tosnú i Mí Mheán Fómhair 2021, ar siúl ar Zoom, Dé Máirt, 27 Aibreán, 7.30i.n Reminder: The meeting for parents of Junior Infants starting in September 2021 will take place on Zoom, Tuesday, 27th April, at 7.30pm. It is essential that a parent attends this meeting.
GNLA/ NALA	Tacaíocht Litearthachta do Thuismitheoirí – GNLA (NALA) Cuireann an Ghníomhaireacht Náisiúnta Litearthachta d'Aosaigh (GNLA/NALA) cabhair agus comhairle ar fáil do thuismitheoirí a bhfuil deacrachtaí acu léamh, scríobh, litriú nó mata a dhéanamh. Tá uimhir shaorghlao acu ar féidir le tuismitheoirí glaoch uirthi ag 1800 20 20 65 nó suíomh gréasáin www.takethefirststep.ie – is féidir le tuismitheoirí foghlaim lena Seirbhís Oideachais Aosaigh BOO áitiúil nó ar an bhfón agus ar líne trí Sheirbhís Chianfhoghlama GNLA. Tá na seirbhísí go léir saor in aisce. Tá suíomh gréasáin ag GNLA freisin www.helpmykidlearn.ie a thugann roinnt moltaí maidir le gníomhaíochtaí ar féidir le tuismitheoirí iad a dhéanamh lena leanaí chun litearthacht agus uimhearthacht a fhorbairt. Cuimsítear faisnéis ghinearálta, gníomhaíochtaí spraíúla agus leideanna úsáideacha ann ar féidir iad a chomhtháthú in aon chuid dá lá. Ina theannta sin, tá póstaeir agus

leabharmharcanna fógraíochta curtha ar fáil ag GNLA le faisnéis faoin láithreán gréasáin Help My Kid Learn, agus conas is féidir le tuismitheoirí tacú le foghlaim a leanaí i rith an tsamhraidh.

Literacy Support for Parents - NALA The National Adult Literacy Agency (NALA) offers help and advice for parents who have difficulty reading, writing, spelling or doing mathematics. They have a Freephone number parents can call 1800 20 20 65 or a website www.takethefirststep.ie — parents can learn with their local ETB Adult Education Service or over the phone and online through NALA's Distance Learning Service. All services are free. NALA also has a website www.helpmykidlearn.ie that provides some suggestions for activities that parents can do with their children to develop their literacy and numeracy. It includes general information, fun activities and useful tips that can be integrated into any part of their day. In addition, NALA has produced promotional posters and bookmarks with information about the website Help My Kid Learn, and how parents can support their children's learning over the summer.

Bí Sábháilte/ Stay Safe

Tá sé beartaithe againn clár oideachais ar shábháilteacht phearsanta a theagasc sna seachtainí beaga atá amach romhainn dar teideal Bí Sábháilte. Is éard is aidhm leis an gclár Bí Sábháilte ná scileanna sábháilteachta pearsanta a bheidh de dhíth orthu a theagasc do pháistí le go mbeidh siad in ann iad féin a iompar i gcásanna a bheadh goilliúnach nó contúirteach. Pléitear ann i dtosach cásanna coitianta a mbeidh ar bhunús na bpáistí déileáil leo in am éigin, m.sh. iad ag dul ar strae nó duine ag imirt bulaíocht orthu. Múineann an clár do pháistí chomh maith, na scileanna sábháilteachta a bheidh ag teastáil uathu le hiad féin a chosaint ar mhíúsáid ghnéasach nó chorpartha agus cuirfear béim ar a thábhachtaí agus atá sé aon fhadhbanna a bheadh acu a chur in iúl do dhuine fásta a bhfuil muinín acu as nó aisti. Is cuid den churaclam Oideachas Sóisialta, Pearsanta agus Sláinte é an clár Bí Sábháilte agus iarrtar ar gach bunscoil é a chur i bhfeidhm. Tá sé riachtanach go mbeadh comhoibriú idir tuismitheoirí agus múinteoirí ionas go n-éireoidh leis an gclár seo. Tá sé tábhachtach go mbeadh tuismitheoirí ar an eolas faoi ábhar na gceachtanna Bí Sábháilte agus go mbeadh siad in ann na ceachtanna a phlé lena gcuid páistí. B'fhéidir go dtabharfadh do pháiste bileoga oibre abhaile a thabharfaidh treoir duit maidir leis na topaicí atá á bplé sa rang agus conas is féidir leat

na teachtaireachtaí a atreisiú sa bhaile. Féadfaidh tú ábhar na gceachtanna Bí Sábháilte a léamh agus dul i gcleachtadh orthu ag www.staysafe.ie/teachers/resources.htm.

We are planning to teach a personal safety education programme called Stay Safe over the next few weeks. The aim of the Stay Safe programme is to teach children personal safety skills so they can look after themselves in situations which could be upsetting or dangerous. It deals initially with common situations which most children will experience at some stage or other, e.g. getting lost or being bullied. The programme also teaches children the safety skills necessary to protect themselves from physical or sexual abuse and emphasises the importance of telling a trusted adult about any problems they have. The Stay Safe programme is part of the Social, Personal and Health Education curriculum which all primary schools are required to implement. Co-operation between parents and teachers is essential to the success of this programme. It is important that parents are aware of the content of the Stay Safe lessons and are able to discuss the lessons with their children. Your child may bring home worksheets which will inform you on the topics being covered in class and how you can reinforce the messages at home. You can familiarise yourself with the content of the Stay Safe lessons at www.staysafe.ie/teachers/resources.htm.

CAIRDE

Dia dhaoibh gach duine!

Our Moncaí raffle is underway! Please return all tickets to the múinteoirí by this **Friday 23rd.** The draw will take place at the next tionól on Friday 30th.

We have had a few uniform requests from parents lately. If you have any uniforms you don't want, please let us know and we can see if we've anyone needing what you have. We have a post on the Facebook group for uniform swapping, feel free to post on there too.

We are in the middle of planning an exciting fundraiser for Gaelscoil na Camóige, "Rith na Camóige" where all parents and children will have the chance to join in the fun and raise funds for the school. This is planned for the month of June. Full details will follow shortly!

	It's that time of year already where we look for a new committee for the next school year. CAIRDE are very valuable to the school and without the help and support of parents many wonderful resources and activities simply would not be possible. These resources and activities, funded by CAIRDE, add greatly to the learning experience of every child in the school. CAIRDE is also a wonderful support for parents, arranging information sessions and helping answer those questions and worries that all parents have. If you're interested in joining the committee, please get in touch @ Cairdecamoige@gmail.com or contact your CLP. Being on the committee is a wonderful way to get to know other parents, and gives you an opportunity to play an active part in your child's school. Anyone is welcome to join, the more the merrier! GRMA Cairde
Laethanta Saoire/ School Holiday	Meabhrucháin: Beidh laethanta saoire scoile againn ó 3 Bealtaine go 7 Bealtaine. Reminder: The school is closed from 3 rd May to 7 th May.
	Is mise le meas,
	Aoife Ní Raghallaigh
	Príomhoide